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Formalia     

1. Velkommen ved pater Pål Bratbak 

Pater Pål Bratbak ønsket velkommen til høstens PRO møte. Han minnet om at selv om vi 

nærmet oss slutten på misjonsmåneden, så nærmet Kirken seg på ingen måte slutten på 

misjonsoppdraget! 

 

2.   Navneopprop  og presentasjon.  

Det var ingen representanter fra  Eikeli, Lillestrøm, Larvik, Halden, Stavanger og Valdres. 

 

3. Valg av møteledelse  

a. Anne-Mette Ringdal – møteleder (siden PRO sin ordfører, Dag Albert Bårnes måtte 

melde forfall)  

b. Helge Ottesen - møtesekretær  

c. pater Pål Bratbak - tellekorps  

d. Gunnar  Markussen  og Rez Koksvik - protokollunderskrivere  

e. Ewa Bivand, Sr. Katarina Hodyr og Benedikt Huyneck - redaksjonskomite  

 

4. Godkjenning av innkallingen   

Innkalling godkjent 

 

5. Godkjenning av dagsorden  

Dagsorden ble godkjent med følgende kommentarer: 

Benedikt Huyneck mente dagsorden ikke tar tak i det som etter hans syn er kjerneproblemet 

vårt, nemlig at vi mangler klarhet for hva som er vår identitet som katolsk kirke i Norge. Det 

gjør at vi ikke har visjon for hva og hvordan den katolske Kirke i Norge skal være. Benedikt 

foreslår derfor at vi legger hele programmet for lørdagen til side og heller snakker om Kirkens 

visjon og retning. 

Fra AU ble det replisert at AU har fått et mandat fra PRO om å ta opp de saker som står på 

dagsorden. Hovedsaken der er dessuten evangelisering, og det må sies å være innenfor det 

som Benedikt etterspør. AU foreslår derfor å følge dagsorden slik den foreligger 

 

6. Innmelding av saker til eventuelt 

Det ble meldt inn én sak til ev: Opphavsrett til bilder hentet fra internett 

 

Orienteringssaker 

7. Orientering fra Biskopen og administrasjonen 

Orientering fra Biskopen 

- Pater Josef Ottersen er ny skoleprest ved St Sunniva skole  

- Pater Cornelius  fra Nigeria er sjelesørger for den italienske kontingenten i Oslo 

- Pater Hai er presteviet og er i ferd med å fullføre sin mastergrad i Roma  

- Pater Hallvard Hole er nå Gardian ved St Frans kloster i Larvik  
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- Det starter et nytt kurs for diakoner etter nyttår, og menighetene oppfordres til å tenke 

etter om det er noen i deres menighet som kan være kandidater til det permanente 

diakonat 

- Én Elisabetsøster har avlagt evige løfter i høst 

- Det er ingen nye ordenskall for menn 

- Det er nå 1 prestestudent i Valladolid, 3 i Roma og 1 på MF 

- Det er en netto tilvekst av medlemmer i OKB på ca 4 000 personer i 2019 

o September 2019 ca 139 000 medlemmer 

o 2005 ca 42 000 medlemmer 

- Det er en underrapportering av italienske, spanske og eritreiske katolikker i Norge 

- 23.11.19 kl. 12.00 skal den nye kirken på Gjøvik innvies (konsekreres?) 

- OKB vurderer om man skal kjøpe metodistkirken på Kongsberg og dele opp menigheten i 

Drammen og Porsgrunn 

- På Lillehammer har det vært innvielse av ny menighetssal, og den nye presteboligen er 

tatt i bruk 

- I Stavanger, Bergen og ved St Hallvard i Oslo har det vært / er det store byggearbeider 

- Det utredes om et nytt lønnssystem for katolske prester i Norge. UDI har krevd at prester 

fra land utenfor EU/EØS-området skal ha en høyere lønn enn det de har hatt til nå. Dette 

gjør at lønnen til prester fra EU/EØS-området må oppjusteres for at alle prestene skal ha 

like vilkår. 

- Ny liturgisk kalender er sendt ut på høring. Både menigheter og enkeltpersoner kan 

komme med høringsuttalelser. Høringsfrist 15.12.19. Kalenderen må godkjennes av 

Vatikanet før den er endelig. 

- Biskopen berømmer adm i OKB for en stor innsats i vanskelige tider! 

 

Orientering fra administrasjonen 

Arbeidsmiljøet i Akersveien er godt, og det arbeides for tiden godt i hele adm.  

 

Tilbakebetaling til stat og kommune foregår ved at tilskuddene reduseres med den 

summen som skal tilbakebetales 

o Det er tilbakebetalt 40,5 mill til staten 

o Rest på 9 mill betales i 2020 

- Det skal tilbakebetales 45 mill til kommunene 

- OKB dekker 60% av tilbakebetalingen til kommunene 

- Menighetene selv må stå for 40% av tilbakebetalingen 

- Menighetenes del av tilbakebetalingen oppveies delvis for noen menigheter ved 

økt medlemstall og noen vil få lavere tilskudd 

- OKB har skjermet 3 små menigheter fra tilbakebetaling 

- Menighetenes tilbakebetaling fordeles over 4 år 

OKB har over 200 eiendommer, og vedlikehold av disse har høy prioritet. 

Likviditeten i bispedømmet er stram. Det kommer blant annet av 
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tilbakebetalingen til stat og kommune, samt at vedlikehold av eiendommer er 

dyrt. 

Det jobbes med å få oversikt over vedlikeholdsbehovet for eiendomsmassen og 

innføre et faglig basert vurderingssystem NS (norsk standard) , og så langt er 

vedlikeholdsbehovet beskrevet slik: 

- TG3  - alvorlig vedlikeholdsbehov, tiltak innen 1-2 år  29 mill 

- TG2 – moderate vedlikeholdsbehov, tiltak innen 2-3 år 15 mill 

- TG1 – øvrige behov, tiltak innen 3-5 år    19 mill 

 

Det er stillingsstopp i OKB med unntak av Pastoralavdelingen. For øvrig begrenses 

pengebruken i OKB blant annet ved at reisevirksomheten begrenses (gjelder ikke 

prester), færre sendes på kurs og bruken av eksterne konsulenter holdes på et så 

lavt nivå som mulig.  

 

8. Orientering ved Fagavdelingen v/p Pål Bratbak og Maria Elizabeth Fongen 

Fagavdelingen (Pastoralavdelingen) har gått fra å produsere bøker, til å lage 

forskjellige opplegg inn i den digitale plattformen Bli Lys, se https://blilys.no og 

https://pastoral.no. Det dreier seg om opplegg til søndagsskole gjennom året, 

katekese- og konfirmantopplegg med mer. Dette er et opplegg som er dynamisk og 

kan endres / utvides ved behov og tilbakemeldinger. Det er tydelig at Bli Lys er tatt i 

bruk i menighetene. PRO sine medlemmer blir oppfordret til å gå på nettet og sette 

seg inn i hvordan opplegget er lagt opp. Det legges også opp til en katolsk bokklubb 

for barn under paraplyen Bli Lys. 

 

Mandag 28.10. begynner en ny medarbeider i Fagavdeling. Det er en visuell designer  

som tilsettes i en prosjektstilling for ett år.  

 

Man ønsker å opprette ressursgrupper bestående av fagpersoner for de ulike 

temaene som det lages opplegg for i Bli Lys for å kunne få tilbakemeldinger og 

kritiske innspill til oppleggene som lages. 

 

OKB v/Fagavd har avgitt en uttalelse i forbindelse med at regjeringen har sendt et 

høringsutkast til ny Bioteknologilov. Uttalelsen er tilgjengelig på nettet. OKB / 

Fagavdelingen ønsker også å opprette et eget bioteknisk råd bestående av ulike 

fagpersoner for å kunne gi råd i slike saker som Bioteknologiloven er. 

 

Norge står som vertsland for Nordiske Familiedager som skal arrangeres på Haugetun 

Folkehøyskole utenfor Fredrikstad 21. – 24. mai 2020. Familiedagene arrangeres på 

initiativ av den nordiske bispekonferansen og går omgang i de norsdiske landene. Det 

kommer deltakere fra Danmark, Finland, Island, Sverige og Norge. 

https://blilys.no/
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Arbeidsprogram 

 

9. Evangelisering i / ved familien 

Pater Pål hadde en kort innledning til møtets hovedtema før han gav ordet til 

Hannecke Bruce fra St Hallvard som ga et levende og engasjerende innblikk i hvordan 

hun har jobbet med evangelieformidling til barn i en årrekke. I dialogen mellom 

Hannecke og PRO sine deltaker ble det pekt på at det er prester som av ulke grunner 

ikke ønsker å ha søndagsskole. Bør biskopen bruke sin autoritet og si at det skal man 

åpne for? Hvordan kan man sikre at det er kvalitet på det søndagsskoletilbudet som 

finnes? Bør man forlate begrepet søndagsskole og holde seg til ´evangelieformidling 

for barn´? 

Deretter innledet Hung Ngoc Nguyen fra St Hallvard, Benedikt Huyneck fra St 

Johannes og Ewa Bivand fra St Paul til gruppearbeidet ved å fortelle hvordan de 

praktiserer troen i familien. 

Gruppearbeid. I den forbindelse viser vi til dokument fra redaksjonskomitéen som er 

sendt til PRO sine medlemmer. 

Tilbakemelding på misjonsmåneden                                          

En liten rundt blant deltakerne på PRO møtet viste et lite knippe av aktiviteter som 

var blitt gjennomført i løpet av misjonsmåneden: 

- Flere rosenkransbønner enn vanlig 

- Mariaprosesjon i nabolaget med invitasjon til folk om å komme på kirkekaffe 

etter prosesjonen 

- Live Christ – Share Christ seminar 

- 24 timers bønn og åpen kirke 

- Ekstra faste i oktober 

- Fornyelse av dåpsløfter 

- Prekener med fokus på misjon og Kirkens kall som misjonerende kirke 

 

10. Presentasjon av Laudato Sí nettverket i Vestfold og Telemark 

Det er dannet et Laudato Sí nettverk i Vestfold og Telemark med utgangspunkt i 

menighetene i Tønsberg, Sandefjord, Larvik og Porsgrunn. De har hatt aktiviteter som 

dagsseminar, retrett, fotokonkurranse med mer. Nettverket ble invitert til å komme 

med et innlegg under høstens PRO møte etter at de hadde sendt et brev til PRO AU 

med diverse spørsmål. Nettverket ønsket blant annet å vite om samarbeidsavtalen 

om Laudato Sí mellom OKB, NUK, Caritas, de katolske skolene og menighetene er 

blitt evaluert, om det er planlagt noen oppfølging i forhold til menighetene, og om 

det gjøres noe i forhold til økumenisk samarbeid.  
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Det ble klart at det ikke er laget noen planer av den typen som nettverket etterspør. 

Likevel ble det vist til at det er et engasjement på grasrota, og det ble tatt en runde 

blant deltakerne på hvordan man implementerer tankene fra Laudato Sí i sine 

menigheter. 

 

Annet 

 

11. Informasjon fra Caritas Norge v/gen.sekr Martha Rubiano Skretteberg og adm.leder 

Alexander Golding 

Caritas Norge ble etablert i 1952. De siste årene har man hatt et større nasjonalt 

fokus en tidligere på grunn av økt innvandring til Norge. Caritas har fått et større 

fokus på integreringsarbeid, og dette har ført til en økt stab siden det jobbes mer 

lokalt. Det internasjonale arbeidet har ikke samme behov for personell i Norge siden 

man jobber gjennom lokale samararbeidspartnere. Eksempler på arbeidsoppgaver 

som Caritas har i Norge: 

- Juridisk hjelp til innvandrere 

- Norsk kurs 

- AU-pair senter / - veiledning 

- Aktiviteter på asylmottak 

Caritas har over 400 frivillige hjelpere, de fleste er ikke katolikker. 

Caritas har fått Operasjon Dagsverk 2019 

Etter at GDPR kom (EU sitt personverndirektiv) har ikke lenger Caritas tilgang på OKB 

sin database over katolikker i Norge. Det har gjort kontakten med potensielle givere 

og støttespillere vanskeligere, og det kan være en av årsakene til at de direkte 

innsamlede midlene til Caritas er sunket fra om lag 10 mill/år til ca 6,5 mill i 2018. Det 

er en prioritet for Caritas å bygge opp igjen en god database over givere og 

støttespillere. 

Caritas oppfordrer menighetene til å ha gode og faste kontaktpersoner, og også til å 

hjelpe med å bygge opp igjen Caritas sin kontakt-database. 

Caritas kan bistå menighetene på mange ulike områder, og de oppfordrer 

menighetene til å ta kontakt. 

For øvrig vises det til info-brosjyre som ble utdelt på møtet. 

12. Informasjon fra NUK v/gen.sekr. Stephen Trotter og Nikolai Fongen fra barneutv. 

NUK informerte om sitt arbeid med barnelag og ungdomslag, leirer med mer. De 

oppfordret menighetene til å organisere for eksempel katekesetilbudet i 

menighetene som barnbelag for å utløse statlig støtte. 
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NUK arrangerer mange leire, og de oppfordrer menighetene til å gi (minst) én 

søndagskollekt i året til NUK sitt leirfond for å gi flest mulig barn og unge muligheten 

til å delta på leirer. 

NUK vil gjerne bli invitert til menighetene for å kunne bistå med ulike ting i 

forbindelse med barne- og ungdomsarbeid. Ta kontakt – vi kommer! 

 

13. Eventuelt 

Opphavsrett til bilder hentet fra internett. St Paul har erfart å få krav om betaling for 

bilder de har lastet ned fra internett til bruk på eget nettsted. De oppfordrer 

menighetene til å være føre vár når de skal bruke bilder på nettet. Sjekk opphavsrett 

og krediter fotografen! 

 

Fra Pastoralavd ble det sagt at man er i ferd med å bygge opp en billedbank til bruk i 

OKB, og de oppfordrer menighetene til å sende inn bilder av kirker osv som kan 

brukes i denne billedbanken. Husk alltid å sette hvem som har tatt bildet. 

 

14. Evaluering av møtet 

Det ble kommentert at møtet gjennom helgen hadde vært et meget godt møte med 

lave skuldre og godt med påfyll. 

 

Det kom et innspill med spørsmål om PRO-møtene skulle være som nå med varighet 

fra fredag - søndag på høsten og fra lørdag - søndag på våren, eller om man skulle 

bare ha fra lørdag - søndag både vår og høst. Det var flere deltakere som ikke kunne 

komme på fredag, og det var flere som måtte reise søndag formiddag. På den måten 

blir hele samlingen amputert når ikke alle kan være med hele tiden. 

 

Det ble også påpekt at man får mye info på møtet, og at mye av dette kunne sendes 

ut på forhånd slik at mer tid kunne gå til samtale, spørsmål og diskusjon omkring 

hovedsakene på møtet. 

For eksempel bør gruppearbeidet tas først siden det alltid handler om samlingens 

viktigste tema. 

Man kunne også spare tid ved å forenkle Formalia – delen av programmet 

Innspillene sendes videre til AU. 

 

Vårmøtet skal være i helgen 28. – 29. mars 2020. 

 

Ottestad, den 29.10.19 

 

Helge Ottesen 

ref. 


